

פגישת משלחת גח"ל עם ראש-הממשלה - 2.11.66

השתתפו: בדר
רימלט
י. ספיר
בן-אליעזר
יפה

בדר: ביקש אינפורמציה, אך הביע תקווה שרה"מ לא ישאל אותם מה הם מיעצים לו, אלא יספר על הערכתו וחוכניותיו.

רה"מ: האר את המצב באו"ם. סיכוי ל-11 שיצביעו בעד ההצעה האפריקנית. אם סוריה תפעל לאחר מכן - נגיב. לא שחררנו את ירדן מאחריות. סיפר על החלטתו לבקש הארכת שרות חובה לבנים ולהודיע על ביטול הממשל. מסר אומדנה על כוחנו. כרגע משפצים ורוכשים בקצב, אך יעבור זמן עד שהמטוסים האמריקנים יגיעו. יש לזכור שמכה בערבים אינה פותרת דבר ומחזקה את השנאה ושאיפת נקם, אך אם אין ברירה, יש לעשות זאת. ודאי שהכפריים, גם מעבר לגבול וגם אצלנו, יודעים הרבה על המחבלים. האם יש לכם דעות?

י. ספיר: האם להחלטות מועבי"ס יהיה משקל כשנצטרך לפעול?

רה"מ: לו מועבי"ס היתה מופיעה בחוקף ולו היה קורה משהו, אולי היה טעם לחכות, אך כאשר ההחלטה מימית ורוסיה נגד - לא ישפיע. אפשר לכבש את היצר שבוע, אך לא יותר. האסון ברכבת היה יכול להיות איום. יש לנו בגבול הסורי גם בעיה העיבודים.

בן-אליעזר: מבין שנוכרה להגיב, ואז נגיב חזק. האם אין פעולה מפני שלא יודעים איך ומה לבצע? האם אנחנו מוכנים? מה מצב הגנת הערים?

The [illegible] of [illegible]

[illegible text]

[illegible text]

[illegible text]

[illegible text]

רה"מ: אם יוחלט היום לפעול, לא תהיה שאלה של מוכנים או מה לפעול, יתכן שנצטרך לחלק את הכוחות. סוריה אינה בשיא כוחה. במשך מספר ימים נדע מה באמת במצרים. בעוד שנה וחצי, בהנחה שהאחרים לא יתחזקו, יהיה מצבנו יותר טוב. אי-אפשר להבטיח שהארץ לא תסבול מהפצצות ממלחמה טוטאלית. היו הבטחות מטויימות לפני עשר שנים, וגם היום יש מג'ונסון, אך אינני רוצה לסמוך עליו. יש אפשרות של פעולות שונות מהפצצת דמשק ועד להנחת מוקשים.

רימלט: האם לא מתחשבים יותר מדי באמריקנים? יש להתרות בסורים ומיד לפעול. איך המוראל?

רה"מ: הבחורים מוכנים לכל פעולה גם המסוכנת ביותר. יש לחכות מספר ימים אחרי מועבי"ט ואז לראות אם המוקש גורם נזק רציני, מוקש שני או שלישי. אך יכול להיות הבדל של מספר ימים ולא שבועות.

